

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 19, 2013 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
C. Campbell
S. Clamageran
C. Clark-Kazak
S. Coysh
I. Djordjevic
R. Furgiuele
F. Garon
L. Hébert
V. Hildebrand
J. Kowal
W. Maas

G. McGillivray
K. McRoberts
J M Montsion
B. Morgan
F. Mougeon
S. Paradis
J. Rivest
I. Roberge (Chair/Président)
M. Roy
S. Schoenfeld
C. Séguinot
A. Zamora
F. Kay

M. Horn
A. Pyée
E. Ascencio
M. Felian
O. Grkovic
S. Hukil
A. Mehta
N. Mukai
J. Nguyen
S. Potayya
I. Riley
A. Walcott

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 19 avril 2013 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair talked about the role of Faculty Council and its Committees as well as the upcoming projects mentioned by President Shoukri and VP Lenton. He applauded the members of the Nominating Committee for their extensive report on the State and Evolution of Faculty Service at Glendon. He urged all members of Council, with the new leadership, to be more pro-active in the years to come.

He also read the memo received from VP Lenton pertaining to the Search for a New Principal and noted that Council will be moving into "Committee of the Whole" for the discussion of this issue as well as the "Report on the State and Evolution of Faculty Service at Glendon".

He concluded his remarks by thanking all those involved in Committees including the students.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président parle du rôle du Conseil de la faculté et de ses comités ainsi que des projets à venir, mentionnés par le Président Shoukri et la VP Lenton. Il félicite les membres du comité des mises en candidatures pour leur rapport détaillé sur l'État et l'évolution du service facultaire du corps professoral de Glendon. Il encourage tous les membres du Conseil, avec les nouveaux dirigeants, à être plus proactifs dans les années à venir.

Il lit aussi la note de service reçue de la VP Lenton concernant la recherche d'un nouveau principal et note que le Conseil se réunira en « comité plénier » pour la discussion de cette question ainsi que pour le « rapport sur l'État et l'évolution du service facultaire du corps professoral de Glendon ».

Il conclut ses remarques en remerciant tous ceux impliqués dans les comités, y compris les étudiants.

The following dates for the 2013-2014 academic year were presented and approved:

September 27, 2013
October 25, 2013
November 22, 2013
December 13, 2013
January 31, 2014
February 28, 2014
March 28, 2014
April 25, 2014

Les dates suivantes pour l'année universitaire 2013-2014 sont présentées et approuvées :

27 septembre 2013
25 octobre 2013
22 novembre 2013
13 décembre 2013
31 janvier 2014
28 février 2014
28 mars 2014
25 avril 2014

2. Minutes of the previous meeting

▪ March 22, 2013

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal noted the following:

- Student enrolment target for next year reached.
- Andrew Dawson appointed to the Sociology Department.
- The appointment of Danielle Russell has been converted to a TS position in the English Department.
- There is a short-list of candidates for the position in Conference Interpretation in the School of Translation.
- A CLA position is opened for the «Centre de Formation Linguistique».
- PAL – forthcoming invitation to participate in another round of discussion.

The Principal then followed-up on the remarks from President Shoukri on the important projects related to the Provincial Government's interest in the expansion of French Language Postsecondary Education in Central and Southwestern Ontario. He noted

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 22 mars 2013

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Les remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Le niveau des inscriptions pour l'année prochaine est atteint.
- Andrew Dawson a été engagé au département de sociologie.
- L'engagement de Danielle Russell a été converti en un poste permanent au département d'anglais.
- Il y a une liste courte de candidats pour le poste en interprétation de conférence à l'école de traduction.
- Un poste à contrat est disponible au « Centre de formation linguistique ».
- PAL – prochaine invitation à participer à une nouvelle série de discussions.

Le principal poursuit ensuite la discussion sur les remarques du président Shoukri concernant les projets importants liés à l'intérêt porté par le gouvernement provincial à l'expansion de l'éducation en français au niveau post-secondaire dans le

the President's commitment to secure the necessary funding for the development of new program and he described the programs in question.

5. Reports from Standing Committees

(a) **Curriculum Committee**

S. Paradis of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all **approved**.

- Economics, English, French Studies, International Studies, Multidisciplinary Studies, Sociology, School of Translation and Women's Studies.

(b) **Nominating Committee**

- Slate of candidates

J M Montsion presented the slate of candidates to serve on the remaining seats for the 2013-2014 Standing Committees of Council as well as for the position of Chair of Council.

Further nominations were asked from the floor of Council. Nominations were then closed and the following were acclaimed.

- **CASTL**: Christopher Campbell
- **Chair of Council**: Willem Maas

Members of Council were reminded that the Call will remain open for all positions that have not been filled.

- Report on the State and Evolution of Faculty Service at Glendon

Council moved to "Committee as a Whole". As Chair of the Nominating Committee, J M Montsion gave some background information which prompted the Nominating Committee to produce the "Report on the State and Evolution of

centre et le sud-ouest de l'Ontario. Il note que le président s'est engagé à obtenir les fonds nécessaires pour le développement de nouveaux programmes et il décrit les programmes en question.

5. Rapports des comités permanents

(a) **Comité des programmes**

S. Paradis, du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont toutes **approuvées**.

- Économie, Anglais, Études françaises, Études internationales, Études pluridisciplinaires, Sociologie, École de traduction, et Études des femmes.

(b) **Comité des mises en candidature**

- Liste des candidats

J M Montsion présente la liste des candidats pour les sièges encore vacants aux comités permanents pour 2013-2014 ainsi que pour le poste de président du Conseil.

On demande s'il y a d'autres mises en candidature, puis on déclare close la période de mise en candidature. Les personnes suivantes sont élues par acclamation.

- **CNAP** : Christopher Campbell
- **Président du Conseil** : Willem Maas

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidature resteront ouvertes pour les sièges encore vacants.

- Rapport sur l'état et l'évolution du service facultaire du corps professoral de Glendon.

Le Conseil se réunit en « comité plénier ». En tant que président du comité des mises en candidature, J M Montsion donne les renseignements généraux qui

Faculty Service at Glendon” and noted that one of its foremost objectives is to revitalize discussions pertaining to participation in Council and its Committees.

ont incité le comité des mises en candidature à produire le « Rapport sur l'état et l'évolution du service facultaire du corps professoral de Glendon ». Il note qu'un de ses principaux objectifs est de revitaliser les discussions se rapportant à la participation au Conseil et au sein de ses comités.

6. New Business

- Bilingual Requirements for iBA

L. Hébert presented the New Bilingual Requirement for iBA at Glendon and gave a brief summary of the proposals. The two motions contained in the document were **approved**.

- Search for a New Principal (Decanal Search)

Council moved again to “Committee on the Whole”. Françoise Mougeon as Chair gave an outline on the responsibilities of members to be selected for the Committee and mentioned some credentials which might be preferred in order to have a wide spectrum of members on the Committee. She noted that an initial meeting of the Committee will be held over the spring/summer months, and subsequent meetings will be in the Fall.

With regards concerns regarding rank of Faculty members, and ways to proceed, F. Mougeon undertook to contact VP Lenton for clarifications and to report back to Council before the call for nominations is officially sent out.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:40 p.m.

6. Affaires nouvelles

- Exigence bilingue du iBA.

L. Hébert présente la nouvelle exigence bilingue pour le iBA à Glendon et donne un sommaire des propositions. Les deux propositions contenues dans le document sont **approuvées**.

- Sélection d'un nouveau principal

Le Conseil se réunit à nouveau en « comité plénier ». Françoise Mougeon en tant que présidente donne un aperçu des responsabilités des membres qui seront élus au Comité de sélection. Elle mentionne quelques critères qui pourraient être choisis afin d'avoir un large éventail de membres pour le comité. Elle note qu'une première rencontre du comité se tiendra lors des mois du printemps/été et ultérieurement en automne.

En ce qui concerne le rang des professeurs et les moyens de procéder, F. Mougeon s'engage à contacter la VP Lenton pour des clarifications et à faire un rapport au Conseil avant que les demandes officielles de mises en candidature soient envoyées.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 40.